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Pressure Switch Replacement
Introduction

Purpose

Powermax30 / Powermax65 / Powermax85 systems: This Field Service Bulletin describes the steps necessary to 
replace the pressure switch in the power supply.

Powermax30 XP / Powermax105 / Powermax125 systems: Complete instructions for installing this repair kit are 
included in the system’s Service Manual. To download the Service Manual, go to www.hypertherm.com and click the 
“Downloads library” link.

 Powermax30 XP Service Manual: 808150

 Powermax105 Service Manual: 807580

 Powermax125 Service Manual: 808070

Tools and materials needed

 Assorted Phillips® and TORX® screwdrivers

 1-1/16 inch wrench or large adjustable wrench

 Thread sealant

228688 Kit contents

WARNING!
ELECTRIC SHOCK CAN KILL

Disconnect electrical power before performing any maintenance. See the 
Safety and Compliance Manual (80669C) for more safety precautions.

Part number Description Quantity

005112 Pressure switch 1
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Pressure Switch Replacement
Powermax30: Replace the pressure switch

1. Set the power switch to OFF (O), disconnect the power cord from the power source, and disconnect the gas supply.

2. Remove the 2 screws from the handle on the top of the power supply.

3. Slightly tip the front and rear panels away from the power supply so that you can get the edges of the handle out from 
underneath them. Remove the handle, and set it and the 2 screws aside.

4. Lift the cover off the power supply.

5. From the fan side of the power supply, disconnect the ground wire that is attached to the clip  on the air 
filter/regulator’s brass “T” fitting .

6. Disconnect the red and black wires from the pins on the pressure switch .

7. Use a 1-1/16 inch or large adjustable wrench to remove the pressure switch from the brass elbow fitting  on the 
air filter/regulator assembly .

8. Apply a small drop of thread sealant to the middle threads of the new pressure switch . Do not apply thread sealant 
to the threads at the end of the pressure switch that will be inserted into the air filter/regulator assembly.

 If applied too heavily, excess amounts of thread sealant can contaminate the gas line.

9. Tighten the new pressure switch into the brass elbow fitting . Turn the pressure switch until its pins are horizontally 
aligned. Verify the pressure switch is angled up at approximately 45°.

CAUTION!

Never use PTFE tape on any joint preparation. Use only a liquid or paste thread sealant on male 
threads.

1
2

3

4
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4
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Pressure Switch Replacement
10. Press the black wire’s connector  onto the pressure switch pin that is nearest to the center panel.

11. Press the red wire’s connector  onto the pressure switch pin that is farthest from the center panel.

12. Reconnect the ground wire to the clip  on the brass “T” fitting  with a torque setting of 11.5 kg-cm 
(10 inch-pounds).

13. Being careful not to pinch any wires, slide the cover onto the power supply. 

14. Position the handle over the holes in the top of the cover. Reinstall the 2 screws that attach the cover and handle.

15. Reconnect the gas supply and power cord.

6
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Pressure Switch Replacement
Powermax65/85: Replace the pressure switch

Remove the power supply cover and end panel bracket

1. Set the power switch to OFF (O), disconnect the power, and disconnect the gas supply.

2. Remove the 16 screws from the sides and top of the power supply cover. Lift the cover off the power supply.

3. Lift the end panel bracket  straight up and out of the power supply.1

1
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Pressure Switch Replacement
Remove and install the pressure switch

1. Disconnect the wire terminals from the top of the pressure switch .

2. Clean all dust and debris from the top of the gas filter housing .

3. Loosen the pressure switch with a 1-1/16-inch wrench or a large adjustable wrench.

4. Remove the pressure switch from the gas filter housing.

5. Apply a small drop of thread sealant to the middle threads of the new pressure switch. Do not apply thread sealant to 
the threads at the end of the pressure switch that will be inserted into the gas filter housing.

 If applied too heavily, excess amounts of thread sealant can contaminate the gas line.

6. Tighten the new pressure switch into the gas filter housing.

7. Connect the wire terminals to the pins  on the top of the pressure switch (white wire closest to the center panel).

CAUTION!

Contamination in the gas line can cause the solenoid valve to malfunction or fail.

CAUTION!

Never use PTFE tape on any joint preparation. Use only a liquid or paste thread sealant on male 
threads.

1
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Pressure Switch Replacement
Replace the power supply cover and end panel bracket

1. Align the end panel bracket positioning posts  with the holes in the top of the front and rear panels. Push the end 
panel bracket  straight down onto the power supply.

2. Place the cover over the power supply, aligning the slot in the top of the cover with the plastic tab in the front panel. 
The slot and tab ensure that the vent in the side of the cover is over the fan.

3. Tighten the 16 screws in the sides and top of the cover to 17.3 kg-cm (15 inch-pounds).

4. Reconnect the power and gas supply.

1
2

1

2

1
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Remplacement du pressostat
Introduction

Objet

Systèmes Powermax30 / Powermax65 / Powermax85 : Ce bulletin de service sur le terrain au site décrit les 
étapes nécessaires au remplacement du pressostat de la source de courant.

Systèmes Powermax30 XP / Powermax105 / Powermax125 : Les instructions complètes pour l’installation de 
ce kit de réparation sont incluses dans le Manuel de service du système. Pour télécharger le Manuel de service, se rendre 
sur www.hypertherm.com et cliquer sur le lien « Bibliothèque de téléchargement ».

 Manuel de service Powermax30 XP : 808150

 Manuel de service Powermax105 : 807580

 Manuel de service Powermax125 : 808070

Outils et matériel requis

 Tournevis Phillips® et TORX® assortis.

 Clé de 1-1/16 po ou grande clé ajustable

 Scellant de filets

Contenu du kit 228688

AVERTISSEMENT !
UN CHOC ÉLECTRIQUE PEUT ÊTRE MORTEL

Avant tout entretien, débrancher l’alimentation électrique. Se reporter au 
Manuel de sécurité et de conformité (80669C) pour des mesures de sécurité 
supplémentaires.

Numéro de référence Description Quantité

005112 Pressostat 1
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Remplacement du pressostat
Powermax30 : Remplacement du pressostat

1. Couper l’alimentation (OFF) (O), débrancher le cordon d’alimentation de la source de courant et débrancher 
l’alimentation en gaz.

2. Déposer les deux vis de la poignée en haut de la source de courant.

3. Basculer légèrement les panneaux d’extrémité avant et arrière de la source de courant de façon à en extraire les 
bords de la poignée d’en dessous. Déposer la poignée et la mettre de côté avec les deux vis.

4. Soulever le couvercle de la source de courant.

5. Du côté ventilateur de la source de courant, déconnecter le fil de mise à la terre fixé à la borne  du raccord 
de laiton en T du filtre à air/manodétendeur .

6. Déconnecter les fils rouge et noir des broches de contact du pressostat .

7. À l’aide d’une clé de 1-1/16 po ou d’une grande clé ajustable, dévisser et déposer le pressostat du raccord coudé 
en laiton  se trouvant sur l’ensemble de filtre à air/détendeur .

8. Appliquer une petite goute de scellant à filets sur les filets du centre du nouveau pressostat . Ne pas appliquer 
de scellant à filets sur les filets de l’extrémité du pressostat qui sera inséré dans l’ensemble de filtre à air/régulateur 
de pression.

 Si trop d’enduit d’étanchéité est appliqué, la quantité excédentaire de produit peut 
contaminer la conduite de gaz.

ATTENTION !

Ne jamais utiliser de ruban en polytétrafluoroéthylène lors de la préparation du joint. 
Utiliser uniquement des pâtes ou des liquides d’étanchéité pour filets sur les filets mâles.

1
2

3
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Remplacement du pressostat
9. Serrer le nouveau pressostat dans le raccord coudé en laiton . Tourner le pressostat jusqu’à ce que ses contacts 
soient alignés dans le plan horizontal. S’assurer que le pressostat est bien à un angle approximatif de 45°.

10. Enfoncer le connecteur de fil noir  dans le contact du pressostat se trouvant le plus près du panneau central.

11. Enfoncer le connecteur de fil rouge  dans le contact du pressostat qui est la plus éloignée du panneau central.

12. Reconnecter le fil de mise à la terre à la borne  sur le raccord en laiton en T  à un couple de serrage de 
11,5 kg cm.

13. En prenant soin de ne pas pincer les fils, faire glisser le couvercle sur la source de courant. 

14. Positionner la poignée sur les orifices du dessus du couvercle. Remettre en place les deux vis qui fixent le couvercle 
et la poignée.

15. Reconnecter l’alimentation électrique et l’alimentation en gaz.
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Remplacement du pressostat
Powermax65/85 : Remplacement du pressostat

Déposer le couvercle de la source de courant et le support du panneau d’extrémité

1. Couper l’alimentation (OFF) (O), débrancher l’alimentation électrique et débrancher l’alimentation en gaz.

2. Retirer les seize vis des côtés et du dessus de la source de courant. Soulever le couvercle de la source de courant.

3. Soulever directement vers le haut le support du panneau d’extrémité  de la source de courant.1

1
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Remplacement du pressostat
Dépose et repose du pressostat

1. Déconnecter les connecteurs des fils sur le dessus du pressostat .

2. Nettoyer tous les débris et poussière du dessus de l’enceinte du filtre à gaz .

3. Desserrer le pressostat avec une clé de 1-1/16 po ou une grande clé ajustable.

4. Déposer le pressostat de l’enceinte du filtre à gaz.

5. Appliquer une petite goute de scellant à filets sur les filets du centre du nouveau pressostat. Ne pas appliquer 
de scellant à filets sur les filets de l’extrémité du pressostat qui sera inséré dans l’enceinte du filtre à gaz.

 Si trop d’enduit d’étanchéité est appliqué, la quantité excédentaire de produit peut 
contaminer la conduite de gaz.

6. Serrer le nouveau pressostat dans le boîtier du filtre à gaz.

ATTENTION !

Une contamination dans la conduite de gaz peut engendrer le dysfonctionnement ou la défaillance 
de l’électrovanne.

ATTENTION !

Ne jamais utiliser de ruban en polytétrafluoroéthylène lors de la préparation du joint. 
Utiliser uniquement des pâtes ou des liquides d’étanchéité pour filets sur les filets mâles.

1

2
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Remplacement du pressostat
7. Connecter les connecteurs de fils aux contacts  sur le dessus du pressostat (fil blanc le plus près du panneau 
central).

3

1

2

3
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Remplacement du pressostat
Repose du couvercle de la source de courant et du support du panneau d’extrémité

1. Aligner les chevilles de positionnement du support du panneau d’extrémité  avec les trous de la partie supérieure 
des panneaux avant et arrière. Repousser le support du panneau d’extrémité  directement vers le bas sur la source 
de courant.

2. Installer le couvercle sur la source de courant en alignant la fente du haut du couvercle avec la languette en plastique 
du panneau avant. La fente et la languette permettent un bon positionnement de la bouche d’aération du côté 
du couvercle en face du ventilateur.

3. Serrer les seize vis de chaque côté et sur le dessus du couvercle à 17,3 kg cm.

4. Reconnecter les alimentations électrique et de gaz.

1
2

1

2

1

Languette en plastique
Powermax30/30 XP/65/85/105/125 Bulletin de service sur le terrain 808120 15



Remplacement du pressostat
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